
16

سهشنبه

1401
فروردین

تاریخ 

2

سال
بیستوهشتم

3324
 

  

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 
 

   

 
 

    

 

 
  

 
 

 

   
 

 

    
 

 
  

 
 

  
  

 

 

 

 5873 - 8002

0101455837001071 - 32344771
071 - 32344772

071 - 42229246

ISSN : 5873 - 8002

شماره

صفحه

روزنامه

شماری از والدین در مخالفت با حضوری شدن مدارس، در برخی مدارس این 
شهر به طور جداگانه تجمع کردند.

سایر  و  ما  گفت:  ایلنا  خبرنگار  به  باره  این  در  والدین  از  یکی  محمدرضا 
والدین فرزندان مان را به دلیل شرایط ناپایدار فعلی و احتمال مبتلا شدن به 
کرونا به مدرسه نفرستاده ایم و در مدرسه حاضر شدیم و با نوشتن و امضای 

طومار مراتب اعتراضمان را به حضوری شدن مدارس اعلام کردیم.
به  اعلام کردند  تجمع  این  در  اول  دانش آموزان کلاس  والدین  افزود:  وی 

برگزاری کلاس  به  عنوان حاضر  هیچ  به  فرزندانشان  منظور حفظ سلامتی 
حضوری نبوده، خواستار ادامه کلاس ها به صورت مجازی هستند و بر همین 
اساس از حضورتان تقاضای مساعدت و همکاری دارند و مؤکدا اعلام کردند 

در صورت برگزاری کلاس حضوری، فرزندانمان شرکت نخواهند داشت.
هستند  محروم  تحصیل  از  ما  فرزندان  که  است  روز   ۲ الان  داد:  ادامه  او 
تا  شود  گرفته  سر  از  مجازی  آموزش  سریعتر  چه  هر  داریم  درخواست  و 

دانش آموزان دچار مشکلات بعدی نشوند.

عضو کمیسیون آموزش، تحقیقات 
اسلامی  شورای  مجلس  فناوری  و 
 ۱۴۰۱ سال  در  تورم  گفت: 
احتمال  و  بود  خواهد  نگران کننده 
اقتصاد  استیضاح ۲ وزیر صمت و 
زیاد  مجلس  نمایندگان  سوی  از 

است.
با  گفت وگو  در  وحیدی،  محمد 
از  برخی  اینکه  به  اشاره  با  ایسنا 
 ۵ برنامه  و  دولت  نگرش  مدیران 
نکرده اند،  درک  را  کشور  ساله 
به  باید  نمایندگان  کرد:  اظهار 
کنند  توجه  انقلاب  رهبر  صحبت 
جای  به  باید  مجلس  فرمودند  که 
در  سعی  دولت،  برای  مزاحمت 
داشته  نظارتی خود  افزایش قدرت 
از  باید  جهت  همین  از  و  باشد 
اهرم های نظارتی خودمان که یکی 
استفاده  است  استیضاح  آن ها  از 
کنیم و به سمت مدل مداخله ای در 

کار دولت نرویم.
و  مانه  بجنورد،  مردم  نماینده 
سملقان، راز و جرگلان و گرمه و 
جاجرم در مجلس شورای اسلامی با 
تأکید براینکه زمینه برای استیضاح 
وزیر صمت آماده تر است، افزود: 
اگر وضعیت موجود ادامه دار باشد 
به طور قطع مجلس از اهرم نظارتی 
نیز  وزرا  و  می کند  استفاده  خود 

باید پاسخگو باشند.
نگران تورم در سال ۱۴۰۱ هستیم

به  نگاه  اینکه  به  اشاره  با  وحیدی 
سیستمی  نگاه  یک  باید  دولت 
نقص  جزئی،  هر  اگر  یعنی  باشد، 
پیدا کند، این معضل تأثیر خود را 
خواهد  هم  قسمت ها  دیگر  روی 
اقتصادی  تیم  داد:  ادامه  گذاشت، 
به  خود  جلسات  در  شاید  دولت، 
بخواهند  یا  برسند  مشترک  نقطه 
و  عمل  میدان  به  وقتی  اما  برسند، 
اجرا می آیند خیلی منفصل از هم یا 

جزیره ای عمل می کنند.
عضو کمیسیون آموزش مجلس با 
تأکید براینکه بنده به شخصه به تیم 

اضافه  دارم،  انتقاد  اقتصادی دولت 
درخصوص  مثال  طور  به  کرد: 
حذف ارز ترجیحی که معتقدم باید 
اطمینان بخشی  باید  شود،  حذف 
باشد  حدی  به  مردم  و  مجلس  به 
این  با حذف  کنند  همه حس  که 
افراد و  رانتی، مشکل خاصی،  ارز 
معیشت شان را تهدید نمی کند. این 
برنامه  یک  در  باید  که  رویکرد 
باشد  اجرا  قابل  و  شده  زمان بندی 
در سطح جامعه دیده نمی شود و از 
این رو بنده به عنوان نماینده مردم 
اقتصاددانان،  از  بسیاری  البته  و 
نگران تورم در سال ۱۴۰۱ هستیم.

وی اظهار کرد: مجلس اگر دست 
ترجیحی  ارز  حذف  در  را  دولت 
بود که  این  خاطر  به  باز گذاشت 
رانت حذف شود و می دانستیم این 
حساس  کاری  اقتصادی،  جراحی 
این  بعد  از  ما  نگرانی  اما  است. 
باید  که  حالا  که  است  تصمیم 
زیرساخت ها  شود،  جراحی  بیمار 
حالش  عمل،  از  پس  اینکه  برای 

خوب باشد، مهیا هست یا نه؟
مجلس  آموزش  کمیسیون  عضو 
و  آموزش  وزارت  شرایط  گفت: 
چون  است،  متفاوت تر  پرورش 
انتظارات در دو بخش وجود دارد 
فرهنگیان  جامعه  بخش،  یک  که 
مجموعه  دیگر،  بخش  و  است 
پرورش  و  آموزش  هدف  جامعه 
و  آموزان  دانش  آن  در  که 
به  می شوند.  گنجانده  اولیایشان 
را  کار  کرونا  ویروس  تقدیر  هر 
در سیستم آموزشی متفاوت کرد و 
به جرات می توان گفت آسیب این 
از چالش های  حوزه در دنیا کمتر 

اقتصاد نبوده است.

اظهارنظر عضو کمیسیون کشاورزی، آب 
و منابع طبیعی مجلس یازدهم در مورد بازی فوتبال!!

حجت الاسلام نقدعلی: 
هم گروه شدن با استکبار جهانی 

و روباه پیر را به فال نیک می گیریم

معاون آموزش متوسطه وزیر آموزش و پرورش درباره اینکه آیا یک 
قانون  استناد  به  یا خیر؟ گفت:  اضافه خواهد شد  به سال تحصیلی  ماه 
مجلس، پایان زمان آموزش برای دانش آموزان آخر اردیبهشت هر سال 
است اما به منظور غنا بخشی و جبران آموزش پیشنهاد شد تا در صورت 
تصویب،  یک ماه به زمان آموزش اضافه شود که در مرحله  اول  در 
شورای عالی آموزش و پرورش  مصوب  شد و اگر ستاد ملی کرونا 
البته بخشنامه  اخیر بازگشایی  نیز مصوب کند، لازم الاجرا خواهد بود 

مدارس هیچ  ارتباطی با این مصوبه ندارد.
به گزارش ایسنا، محمد مهدی کاظمی در برنامه ای تلویزیونی باعنوان 
خانواده ها  نگرانی های  و  سؤالات  به  مدارس«  بازگشایی  »چالش های 
پاسخ داد و در این باره که خانواده ها نگرانند و بخش عمده ای از دانش 
آموزان در مدارس دولتی هستند چرا که شرایط تهویه کلاس ها مناسب 
نیست و... لذا چه ضرورتی برای  بازگشایی  وجود  داشت؟  گفت: 
موضوع سلامت دانش آموزان در اهمیت بحث است و در اختیار ستاد 

کروناست.
وی برای حل این مشکل به سه اصل مهم بهداشت فردی یعنی استفاده از 
ماسک، مواد ضدعفونی کننده و واکسن، بهداشت محیط  ـ گندزدایی- 
ایزوله کردن هرروز محیط آموزشی و تهویه کلاس ها ـ اشاره کرد و 
افزود: دانش آموزان در بحث رعایت بهداشت فردی باید فرهنگ ساز 

باشند و به گفته کارشناسان درمانی بهترین راه ممکن جهت پیشگیری 
از ویروس کرونا استفاده از ماسک است که همه باید ملزم به استفاده 

از ماسک باشیم.
که  کرد  تأکید  پرورش  و  آموزش  وزارت  معاونین  شورای  عضو 
فقط  نیست  مدارس  در  آموزان  دانش  حضور  الزامات  از  »واکسن« 

»ماسک« بزنند.
به گزارش روابط عمومی معاونت آموزش متوسطه وزارت آموزش و 
پرورش، وی میانگین تراکم جمعیت در کلاس های  دوره متوسطه را ۱8 
نفر بیان کرد و با بیان اینکه در دوران کرونا در بحث کیفیت بخشی با 
مشکل مواجه شدیم، به اهمیت و ضرورت آموزش حضوری در مدارس 
اشاره کرد و گفت: کشورهای زیادی در جهان آموزش حضوری دارند.

رئیس اتاق بازرگانی کرمانشاه، افزایش چشمگیر حداقل دستمزد، حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی و وابستگی نرخ ارز به برجام را مهمترین دغدغه های 

اقتصادی سال ۱۴۰۱ دانست.
کیوان کاشفی در نشست با فعالان اقتصادی استان، با بیان اینکه افزایش 
جاری  سال  در  اقتصادی  فعالان  جدی  گرفتاری های  از  یکی  دستمزد 
درصد   ۵۷ دستمزد  حداقل  می شود  گفته  اگرچه  افزود:  بود،  خواهد 
افزایش یافته، اما با احتساب سایر هزینه ها مانند حق بیمه، مالیات و... 

این میزان به ۱۰۰ درصد خواهد رسید.
وی با بیان اینکه نرخ مزد امسال بدون توجه به نظر شرکای اجتماعی 
بین  فاصله  اگرچه  تأکید کرد:  تعیین شده،  نظر وزارت کار  با  فقط  و 
دولت  اما  می پذیریم،  را  اخیر  سال های  و کارمند طی  دستمزد کارگر 
می تواند با اتکا به پشتوانه بانک مرکزی هر طور شده حقوق کارکنان را 
بدهد، اما فعالان اقتصادی از پس پرداخت این میزان دستمزد برنمی آیند.

از  ناشی  بیکاری و حتی تورم  ایجاد موج  اتاق کرمانشاه درباره  رئیس 
افزایش دستمزد هشدار داد و عنوان کرد: معتقدیم تعیین مزد به صورت 
باید به سمت مزدهای شناور و توافقی  پایه و مقطوع منطقی نیست و 

برویم که هم رونق تولید و هم افزایش بهره وری را به همراه دارد.
کاشفی دغدغه دیگر اقتصاد کشور در سال جاری را حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی اعلام کرد و یادآور شد: به جهت فساد فراوانی که ایجاد شده 
موافق پرداخت ارز ۴۲۰۰ تومانی نیستیم، اما حذف آن نیز باید با برنامه 

باشد.
توجهی  قابل  تأثیر  تومانی   ۴۲۰۰ ارز  ناگهانی  است، حذف  معتقد  وی 
دارو  قرمز،  از کالاها خصوصاً مرغ، گوشت  بسیاری  قیمتی  بر سطوح 
و... خواهد داشت و دهک های پایین را بسیار تحت تأثیر قرار می دهد.

باید  ترجیحی  ارز  روند حذف  ایران،  اتاق  رئیسه  هیئت  به گفته عضو 
به گونه ای باشد که فشار کمتری به اقشار آسیب پذیر وارد شود.

کاشفی پیش بینی نرخ ارز در سال ۱۴۰۱ را نیز دشوار دانست و افزود: 
آنچه مسلم است امسال نرخ ارز ارتباط مستقیمی با تعیین تکلیف برجام 

دارد.
وی با بیان اینکه در صورت عدم به نتیجه رسیدن برجام که البته بعید به 
نظر می رسد نرخ ارز ۳۵ تا ۴۰ هزار تومانی دور از انتظار نیست، تأکید 
کرد: اما اگر توافق خوبی حاصل شود بخشی از دارایی های دولت آزاد 
خواهد شد و دست دولت برای تزریق ارز و تعدیل قیمت ها در بازار 

آزاد باز است.

از  که  است  هر کشوری  مردم  حق 
برخوردار  خدمات  و  کالاها  بهترین 
قیمت  در  هم  که  طوری  به  باشند 
هم  و  نشود  ظلم  و  اجحاف  آنها  به 
محصولات  کیفیت  بالاترین  از 
سالیان  متأسفانه  شوند.  برخوردار 
مونتاژ  خودروهای  که  است  درازی 
یا ساخت داخل کشور، هم به لحاظ 
مردم  به  بها  گران ترین  با  قیمت 
ضعیف ترین  با  هم  و  شده  فروخته 
به  می شود  تحمیل  آنها  به  کیفیت 
راهور  پلیس  صدای  هم  که  طوری 
قربانیان  هم  و  کارشناسان  فریاد  و 
شده  بلند  هستند  مردم  که  خودروها 
جهت  هم  شنوایی  گوش  و  است 

رسیدگی به آن وجود ندارد. 
قدمی  عنوان  به  مجلس  میان  این  در 
ایجاد  جهت  ابتدایی،  و  کوچک 
خودروسازان  بین  محدود  رقابتی 
از  را  مصوبه ای  خارجی،  و  داخلی 
آن  مبنای  بر  که  گذراند  تصویب 
خودرو  جمله  از  و  خودرو  تعدادی 
را  کشور  به  ورود  اجازه  سواری، 
همه  تاکنون  زمان  آن  از  کند.  پیدا 
آن  جلوی  تا  افتادند  کار  به  عوامل 
را بگیرند و دوباره بازار خودرو در 
پرده  آنها و لابی های پشت  انحصار 

کشور  کل  دادستان  بماند.  باقی 
پشت  عوامل  این  به  تاکنون چندبار 
مثل  باز  ولی  کرده اند  اشاره  پرده 
پاشنه  همان  روی  بر  در  باید  اینکه 
تشخیص  مجمع  در  اینکه  بچرخد. 
مصوبه  علی رغم  نظام،  مصلحت 
نگهبان،  شورای  تأیید  و  مجلس 
سواری  خودروهای  واردات  اجازه 
را نمی دهند، باید دید آیا واقعاً فقط 
ملی  تولیدات  از  حمایت  علت  به 
پرده،  پشت  عوامل  همان  یا  است 
داده اند  جلوه  دیگری  طور  را  ماجرا 
که کار به اینجا کشیده شده است؟ 
اگر هدف، حمایت از خودروسازان 
چه  سال  چهل  از  پس  است  داخلی 
نتایج مثبتی از این روش متولد شده و 
باکیفیت  به خودروهای  چقدر مردم 
با قیمت منصفانه و  ساخت داخل و 
پاسخ  بدون شک  عادلانه رسیده اند؟ 
مردممان  باید  چرا  پس  است.  منفی 
با کیفیت خارجی  از خودروهای  را 
محروم کنیم درحالی که هیچ قدمی 
در داخل کشور توسط خودروسازان 
برای رسیدن به استانداردهای جهانی 
مردم  جان  و  است؟  نشده  برداشته 
خطر  معرض  در  بیشتر  روز  به  روز 

قرار می گیرد؟

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

از هر دری کلامیبه قلم مدیرمسئول

در پی حضوری شدن مدارس انجام شد؛

 تجمع کنندگان خواستار ادامه کلاس ها به صورت مجازی شدند

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی:

واردات خودرو از مطالبات مردم بوده و جوانان ایرانی 

طالب استفاده از آن هستند

عضو کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس 
شورای اسلامی:

 سرویس خبری /خدیجه غضنفری: در سومین جلسه از سلسله نشست های 
خبری مدیران پاسخگو به مناسبت »سال تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین« 
فنی  دفتر  مدیر کل  با حضور  تولید مسکن که   با موضوع طرح جهش 
استانداری فارس، دبیر قرارگاه جهادی مسکن فارس، معاون مسکن اداره 
مقامات مسئول در  از  فارس و جمعی دیگر  استان  کل راه و شهرسازی 
سالن شهید قاضی استانداری فارس برگزار شد، امیرحسین جمشیدی با بیان 
این که یکی از سیاست های اصلی دولت سیزدهم تأمین مسکن است و 
این امر منجر به ابلاغ قانون طرح نهضت ملی مسکن شده است در جمع 
خبرنگاران گفت: معمولًا ۲۰ تا ۵۰ درصد از قیمت مسکن مربوط به بهای 
زمین است و در این راستا تمهیداتی در قانون مسکن برای کاهش هزینه 

اندیشیده شده است.
در  تصویب  مراحل  و  تأمین  زمین  هکتار   ۵۵۰۰ اینکه  بیان  با  وی 
کارگروه های مختلف انجام شده است، افزود: ۱۲ هزار هکتار زمین مناسب 
دیگر نیز از شناسایی شده و آمادگی داریم که ۲۶۰ هزار واحد مسکونی 

سهمیه استان فارس را طی ۴ سال آینده محقق کنیم.
مدیر کل دفتر فنی استانداری فارس خاطرنشان کرد: در رابطه با شهرهای 
جدید می توان پیشنهاد ساخت شهرها و شهرک های جدید را ارائه کرد و 

چهار نقطه برای نهضت ملی مسکن در فارس مصوب شده است.
شهرسازی  عالی  شورای  مصوبه  جدید  شهرهای  درخصوص  جمشیدی 
قرار  و شهرک های جدید  در شهرها  گفت: سرریز جمعیتی کلانشهرها 

داده می شوند چراکه امکان توسعه بیش از این در شیراز وجود ندارد.
به  اشاره  با  نیز   فارس  استان  شهرسازی  و  راه  کل  اداره  مسکن  معاون 
نیز  شده  ادغام  هم  با  مسکن  ملی  اقدام  و  نهضت  طرح  که  موضوع  این 
بانضمام  نام کرده اند و  ثبت  این طرح  نفر در  تاکنون ۲8۴ هزار  گفت: 

تفاهم نامه هایی که انجام شده است به ۴۱۴ هزار نفر رسیده است.
آمار  این  پایش  مراحل  از  پس  که  این  بیان  با  حمیدزاده  محمدحسین 
احتمالًا به یک سوم تنزل می یابد افزود: در کلان شهرها آورده اولیه ۴۰۰ 
میلیون تومان با سود ۱8 درصد و در شهرهای زیر یکصد و بالای یکصد 

هزار نفر به ترتیب ۳۰۰ و ۳۵۰ میلیون تومان در نظر گرفته شده است.
وی اظهار داشت:۱۴۰ هزار نفر متقاضی شهر جدید صدرا است که پس از 

پایش شاید به ۴۰ هزار نفر برسد.
معاون مسکن اداره کل راه و شهرسازی استان فارس با اشاره به چالش 
سازندگی در بافت فرسوده گفت: در بافت فرسوده اکثر املاک شخصی 
است و مردم باید خودشان بیایند و از مزایای این طرح استفاده کنند و با 

تجمیع می توان، تخفیف را اعمال کرد.

پیدا  فرسوده ورود  بافت  در  نمی تواند  تنهایی  به  اضافه کرد: دولت  وی 
کند از این رو تمهیداتی دیده شده است که نیاز به حضور مردم به ادارات 

نباشد.
حمیدزاده با اشاره به بهره برداری از ظرفیت دفاتر پیشخوان در این زمینه 
افزود: ۱۳۰ کاربر در ۳۵ دفتر پیشخوان دولت، فعال هستند و تا هفته آینده 

این دفترها به ۵۰ دفتر افزایش می یابد
معاون مسکن اداره کل راه و شهرسازی استان فارس پیرامون بند ج که 
افزود:  کرده  ایجاد  مسکن  نهضت  متقاضیان  برای  را  فروانی  مشکلات 
اتوماتیک فرم »ج«  افرادی که مسکن مهر ثبت نام کرده باشد به طور 
که  »ج«  فرم  قرمزی  رفع  برای  هم  دفترهایی  البته  می شود.  قرمز  آنان 
مسکن دریافت نکرده اند، در نظر گرفته شده که پرونده متقاضیان را مورد 

بازبینی قرار می دهد.
مشکل تأمین زمین طرح نهضت ملی مسکن تا پایان اردیبهشت امسال

دبیر قرارگاه جهادی مسکن فارس از ساخت ۴۰۰ واحد برای ایتام تحت 
مسکن  ملی  نهضت  طرح  در  تفاهم نامه  قالب  در  را  امداد  کمیته  پوشش 
نام کردند و  نفر در سامانه ها ثبت  خبر داد و گفت: تاکنون ۲8۰ هزار 
واجدین شرایط مورد پایش قرار گرفته اند ناصر شمس اظهار داشت: در 
برخی از شهرستان ها تا ۵۰ درصد و در برخی از شهرستان ها کاملًا پایش 

انجام شده است.
و  است  انجام شده  این طرح  برای  زمین  تأمین  اول،  در گام  افزود:  وی 
تا  نیز  مابقی  نهایی شده است و  استان  نقاط مختلف  ۷۰ درصد زمین در 
پایان اردیبهشت ماه نهایی می شود. وی با اشاره به اینکه اکنون در رتبه 
۲۱ کشور هستیم و سعی داریم تا شهریور به پنج استان اول کشور برسیم، 
تأکید کرد: به جز شیراز در همه شهرهای استان بیش از 9۰ درصد زمین 
تأمین شده است و پیش بینی می شود تا پایان اردیبهشت ماه مسئله تأمین 

زمین حل شود.

مدیرکل دفتر فنی استانداری فارس: 

معاون راه و شهرسازی استان فارس:

شمس، دبیر قرارگاه جهادی مسکن فارس: 

رئیس اتاق کرمانشاه:

دیدار مردمی سرپرست شهرداری 
منطقه شش تا پایان ماه مبارک رمضان 

به صورت مستمر در یکی از مساجد 
سطح منطقه با شهروندان

رئیس شورای تأمین دام کشور:

کاهش ۵۰ درصدی مصرف گوشت قرمز

اظهارنظرهای »غیرتخصصی«


